
1 
 

Komisia územného plánovania a životného prostredia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
Košice: 30.09.2016 
Číslo: 02061/2016/ORRUPZP/27763 
Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 

e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  
Telefón: 055/6196 654  
Fax: 055/7268 149 

 
 
 

ZÁPISNICA 
zo 17. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 28.09.2016 
 
 

PROGRAM 
1. Otvorenie 
2. Informácia o výsledku kontroly Financovanie projektov z prostriedkov Programu 

švajčiarsko – slovenskej spolupráce, vykonanej Najvyšším kontrolným úradom 
Slovenskej republiky v Košickom samosprávnom kraji 

3. Poskytnutie dotácií nad 3 300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia          
Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 
a doplnkov 

4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 
v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 
o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien  a doplnkov 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení počtu 
tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického samosprávneho 
kraja pre prijímacie konanie na školský rok 2017/2018 

6. Kreatívne centrum Košického kraja – investičný zámer  
7. Nové kreatívne dielne a učebné priestory pre Školu úžitkového výtvarníctva Košice – 

investičný zámer 
8. Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti dopravy  
9. Záver 
 
 
K bodu č. 1 
Otvorenie 
Vyjadrenie: 
Z dôvodu ospravedlnenej neúčasti predsedu komisie, zastúpila pána Gejzu Sačka 
podpredsedkyňa PhDr. Jana Cibereová, ktorá  po privítaní členov komisie a pozvaných hostí 
konštatovala, že na rokovaní bolo prítomných 14 členov – komisia bola uznášaniaschopná.  
Na základe odporúčania organizačného referátu navrhla doplniť do programu komisie bod 
Informácia o výsledku kontroly Financovanie projektov z prostriedkov Programu švajčiarsko 
– slovenskej spolupráce, vykonanej Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky 
v Košickom samosprávnom kraji.   
 

Uznesenie č. 24/2016: 
Komisia schválila doplnený program rokovania komisie.  
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Hlasovanie č. 1: 
Prítomní:     14 
Za: 14         
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 2  
Informácia o výsledku kontroly Financovanie projektov z prostriedkov Programu 
švajčiarsko – slovenskej spolupráce, vykonanej Najvyšším kontrolným úradom 
Slovenskej republiky v Košickom samosprávnom kraji 
Vyjadrenie:  
Vedúci odboru investícií, prípravy a implementácie projektov Ing. Marek Mitterpák 
informoval o výsledku uvedenej kontroly, ktorej predmetom bolo skontrolovať dodržiavanie 
ustanovení zmluvy o realizácii projektu, verejné obstarávanie, dodávku tovarov a služieb, 
oprávnenosť výdavkov, úhrady a platby a vykonané kontroly. Na odstránenie zistených 
nedostatkov uvedených v PROTOKOLE o výsledku kontroly Financovanie projektov 
z prostriedkov Programu švajčiarsko – slovenskej spolupráce boli zo strany kontrolovaného 
subjektu prijaté opatrenia, ktoré Ing. Marek Mitterpák vysvetlil. Na záver pripomenul, že 
Správa o splnení, resp. plnení prijatých opatrení na odstránenie zistených nedostatkov bude 
predložená na adresu Expozitúra Košice NKÚ SR tak, ako je to stanovené v ZÁPISNICI 
o prerokovaní protokolu o výsledku kontroly, v termíne do 30.09.2016.   
 
Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
                                             
Uznesenie č. 25/2016: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.    
   
Hlasovanie č. 2: 
Prítomní:     14 
Za:               14 
Proti:             0 
Zdržal sa:      0 
 
K bodu č. 3  
Poskytnutie dotácií nad 3 300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia          
Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 
zmien a doplnkov 
Vyjadrenie:  
Vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová informovala, že na rokovanie Zastupiteľstva 
KSK sú predkladané žiadosti odporúčané finančnou komisiou. Odbor RRÚPaŽP nebol vecne 
príslušným odborom na posúdenie žiadostí. Do stanoveného termínu v zmysle § 5 ods. 6 
citovaného nariadenia bolo doručených 5 žiadostí o dotáciu nad 3 300 €, 10 žiadostí bolo na 
návrh príslušných komisií presunutých z aprílového na októbrové rokovanie Zastupiteľstva 
KSK.  
 
Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
 
Uznesenie č. 26/2016: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 
uznesenia.    
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Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 14 
Za: 14 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 4  
Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 
kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien  a doplnkov 
Vyjadrenie: 
Ing. Mária Karafová informovala o poskytnutých dotáciách. Suma vyčlenená v rozpočte KSK 
na rok 2016 na dotácie predstavuje čiastku 300 000 €, z toho na dotácie do 3 300 € 150 000 €.  
Celková výška poskytnutých dotácií od začiatku roka 2016 na základe rozhodnutia predsedu 
Košického samosprávneho kraja je 113 591 €. 
 
Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
                                               
Uznesenie č. 27/2016: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.    
 
Hlasovanie č. 4: 
Prítomní:     14 
Za:               14 
Proti:             0 
Zdržal sa:      0 
   
K bodu č. 5   
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení počtu 
tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického samosprávneho 
kraja pre prijímacie konanie na školský rok 2017/2018 
Vyjadrenie: 
Vedúca referátu správy škôl a školských zariadení RNDr. Viera Juríková predniesla  návrh 
VZN KSK a zmeny oproti návrhu na základe pripomienok zriaďovateľov a riaditeľov SŠ. Pri 
návrhu počtu tried do prvých ročníkov  KSK vychádzal zo zákonom stanovených kritérií pre 
určenie tried prvého ročníka pre prijímacie konanie pre školský rok 2017/ 2018 podľa § 31 
ods. 3 písm. a) až l) zákona č. 61/2015 Z.z. o odbornom vzdelávaní a príprave a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov a kritérií KSK podľa § 31 ods. 3 písm. m) uvedeného  zákona. 
Počet tried prvého ročníka v dennej forme štúdia v členení na jednotlivé študijné odbory alebo 
na jednotlivé učebné odbory a počet spoločných tried prvého ročníka v členení na jednotlivé 
príbuzné študijné odbory alebo na jednotlivé príbuzné učebné odbory pre prijímacie konanie 
pre nasledujúci školský rok 2017/2018 bol prerokovaný v Krajskej rade pre odborné 
vzdelávanie a prípravu pri KSK dňa 19. septembra 2016. O zmeny v počte tried požiadali 
Gymnázium Š. Máraiho v Košiciach z 1 triedy na 2 triedy z dôvodu zistenia predbežného 
záujmu na ZŠ s vyučovacím jazykom maďarským (39 záujemcov) a otvorenia 2 zameraní  v 2 
triedach (prírodovedné a umelecké). Biskupstvo Spišské Podhradie v cirkevnom Gymnáziu 
Š. Mišíka v SNV z 0 na 1 triedu z dôvodu personálnych zmien na škole a zmeny školského 
vzdelávacieho programu, ktoré by mali zvýšiť záujem o školu. Gymnázium P. Horova 
v Michalovciach z 5 tried na 6 tried z dôvodu aktuálne uzatvorenej spolupráce so Strojníckou 
fakultou TU KE pri príprave 1 triedy so zameraním na technické smery štúdia.  
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Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
                                               
Uznesenie č. 28/2016: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.    
 
Hlasovanie č. 5: 
Prítomní:     14 
Za:               14 
Proti:             0 
Zdržal sa:      0 
 
K bodu č. 6   
Kreatívne centrum Košického kraja – investičný zámer  
Vyjadrenie: 
Vedúci odboru regionálneho rozvoja, ÚP a ŽP Ing. Imrich Fülöp informoval o uvedenom 
investičnom zámere. V rámci Integrovaného regionálneho operačného programu 2014- 2020 
bude vyhlásená výzva, v rámci ktorej samosprávne kraje môžu žiadať nenávratný finančný 
príspevok na vybudovanie Kreatívnych centier. Celková alokácia pre 8 Kreatívnych centier na 
Slovensku je vyše 183 mil. €, to znamená, že na jedno kreatívne centrum, pre jeden 
samosprávny kraj bude cca 23 mil. €. Investičný zámer vybudovania Kreatívneho centra 
Košického kraja na Strojárenskej ulici č. 3 v Košiciach bude predložený Zastupiteľstvu KSK 
na schválenie z dôvodu potreby začatia prípravných prác pre vypracovanie podkladov 
k plánovanej výzve. V súčasnosti je potrebné začať prípravu stavebno-technickej 
dokumentácie. 
 
Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
                                               
Uznesenie č. 29/2016: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.    
   
Hlasovanie č. 6: 
Prítomní:     14 
Za:               14 
Proti:             0 
Zdržal sa:      0 
 
K bodu č. 7   
Nové kreatívne dielne a učebné priestory pre Školu úžitkového výtvarníctva Košice – 
investičný zámer 
Vyjadrenie: 
Ing. Imrich Fülöp uviedol, že cieľom je vybudovať nové kreatívne dielne a učebné priestory 
pre Školy úžitkového výtvarníctva Košice, ktoré rozšíria jej priestorové kapacity a umožnia 
zriadenie špecializovaných dielní a učební pre výchovnovzdelávací proces aj pre zriadenie 
Centra odborného vzdelávania a prípravy pre umenie a dizajn, ktoré by vytváralo ponuku 
možností vzdelávania aj pre iné školy, organizácie a záujemcov zo širokej verejnosti. Tento 
cieľ je v súlade s PHSR KSK 2016-2022 a strategickými dokumentmi KSK, zameranými na 
rozvoj kultúry a kreatívnej ekonomiky. Vybudovanie nových kreatívnych priestorov môže 
byť veľkým prínosom pre skvalitnenie vzdelávania, rozvoj ľudských zdrojov, zvýšenie 
zamestnanosti a spoluprácu verejného a súkromného sektora na rozvojových projektoch. 
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Diskusia: 
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 
                                              
Uznesenie č. 30/2016: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 
uznesenia.    
Hlasovanie č. 7: 
Prítomní:     14 
Za:               14 
Proti:             0 
Zdržal sa:      0 
 
K bodu č. 8   
Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti dopravy  
Vyjadrenie: 
Vedúci odboru dopravy Ing. Ladislav Olexa, PhD. informoval o terajšej aktuálnej činnosť 
odboru dopravy a prebiehajúcich pracovných rokovaniach v oblastiach:   
1. cestná doprava (schválený úver z EIB, IROP – rokovania so starostami, plán zimnej 

údržby, poškodenie cesty v Poráči, poškodený most na Ružíne), 
2. pravidelná autobusová doprava (zosúlaďovanie grafikonu cestovných poriadkov 

s dopravcami, starostami, železnicami a pracovníkmi odboru dopravy, nový cestovný 
poriadok od 11.12.2016), 

3. integrovaná doprava (pozitívne skúsenosti z Moldavy nad Bodvou, projekčná príprava 
elektrifikácie trate Bánovce nad Ondavou – Humenné a Haniska – Veľká Ida – Moldava 
nad Bodvou, terminál v Trebišove),  

4. modernizácia električkových  tratí – MET (pripravovaná trasa Námestie Maratónu mieru – 
Havlíčkova – Boženy Nemcovej – Terasa – Moldavská – Steel aréna – križovatka VSS; 
trasa má byť realizovaná do 2 rokov).   

  
Diskusia: 
Ing. Igor Petrik vysoko ocenil parciálne porady so starostami pri riešení integrácie 
autobusovej a železničnej dopravy, informoval o nespokojnosti obce Poráč s obmedzením 
dopravy, upozornil na problémy odstavovania autobusov na verejných priestranstvách.  
PhDr. Jana Cibereová upozornila na zlý technický stav cesty III/3810 Nižné Nemecké – 
Jenkovce. Ing. Ľubomír Šimko sa zaujímal o rekonštrukcie ciest III. triedy. Ing. Jozef Horváth 
ocenil praktický význam realizácie terminálov (okrem iného sa zvyšujú počty prepravovaných 
osôb) a uviedol príklad Moldavy nad Bodvou ako optimálneho riešenia integrácie autobusovej 
a železničnej dopravy.  
 
K bodu č. 9   
Záver 
Členovia komisie sa dohodli na termíne ďalšieho rokovania, ktoré je plánované  

dňa 09. 11. 2016 (streda) o 13:30 hod. v miestnosti č. 242. 
Podpredsedkyňa komisie na záver všetkým poďakovala za účasť a ukončila rokovanie. 
 
 
 

...................................................... 
Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 
Gejza Sačko 

predseda komisie 
v. z. PhDr. Jana Cibereová 

 


